
To Arts/ Culture/ Supplement Editor: 

For Immediate Release 

 

 

Phantom Metropolis 

Solo Exhibition by Yang Yong Liang 

 
Media Preview: Thursday, 1 September 2011, 5:30 – 6:30 pm 

Opening Reception: Thursday, 1 September 2011, 6.30 – 8.30 pm 

Exhibition: 2 September 2011 – 8 October 2011 

Venue: Main Gallery, 21-31 Old Bailey Street, Central, Hong Kong 

 

Schoeni Art Gallery is excited to announce that one of the most highly-anticipated solo 

exhibitions in Hong Kong this year, Phantom Metropolis by Yang Yong Liang, will be opening 

on September 1st at the Schoeni Main Gallery. Yang is a multi-talented multimedia artist who 

is most known for his creation of breathtaking and mysterious city-scape scenes that look 

like traditional “Mountain and River” (山水) paintings of the Song Dynasty, but on closer 

inspection the mountains are in fact made up of a myriad of metropolitan buildings. 

Not only is this exhibition going to be Yang’s debut solo in Hong Kong that will feature a 

selection of his best creations, but it will also be showcasing his newest never-to-be-seen 

works from the series entitled Peach Blossom Colony for the first time! 

 

Born in Jiading, Shanghai in year 1980, Yang Yong Liang was taught Chinese traditional 

painting, calligraphy and various traditional Chinese art techniques from a very young age. 

He studied at the Shanghai Fine Art Institute, Shanghai Arts & Crafts Vocational College, and 

the Shanghai Branch of the China Academy of Art, from which he obtained a degree in Visual 

Communication. 

After graduation, at the age of 24 Yang Yong Liang set up his personal studio with his 

friends and took on the role of Art Director. In 2005 he began experimenting with modern 

art and started producing creative pieces including modern Chinese ink paintings, 

photography and videos, many of which won local awards and were published by the 

Chinese media. Yang’s extraordinary creativity and talent very quickly came to the attention 

of those in the art scene. 



In 2006, he held his first solo exhibition, Phantom Landscape Series I in Shanghai, and 

since then he has held solo and group exhibitions in Beijing and many cities around the 

world including Ansan, Geneva, Hamburg, London, Kansas City, Miami, Melbourne, Milan, 

Nevada Art Museum, Paris, Taipei and Seoul just to name a few.  

More recently, Yang’s works are also already appearing in auctions with favorable results, 

and earlier this year, his piece entitled Artificial Wonderland No.2 was nominated for the 

Sovereign Asian Art Award and was one of the 30 finalists. At an age of only 31, Yang is no 

doubt one of the most promising young artists and the fastest rising-star from the Chinese 

art scene in the past two years.  

Phantom Metropolis is Yang Yong Liang’s debut solo exhibition in Hong Kong. His newest 

series of 2011 entitled The Peach Blossom Colony will be unveiled for the first time, together 

with a selection of his most impressive works to date, including the Heavenly City Series 

(2008), On the Quiet Water (2008), Snow City Quaternary Series (2009), and Viridescence 

Series (2009), all of which encompass Yang’s typical theme of the clashing and fusing 

between the modern city and the ancient Chinese landscape. 

Another major highlight of this exhibition will be Yang’s recreation of his stunning 

Cigarette Ash Landscape installation that he presented four years ago at the Danwon Arts 

Festival-Contemporary Art Festival Art Now 2007 in Ansan, Korea, with a new interpretation 

based on his previous experiences in Hong Kong. 

 “City and landscape – I love them, and I hate them. I love the familiarity and friendliness 

of the city, but I hate it even more for changing too rapidly, and how it engulfs everything 

around it in an unimaginable speed; I love the profoundness and depth of the traditional 

Chinese culture, but I hate it even more for being so unprogressive and stubbornly 

self-restraining. I let these very complex and mingled emotions and feelings of mine flow out 

from my blood, to form the art pieces that I have now in front of me.” – Yang Yong Liang 

 

Media preview of the exhibition is scheduled to be on Thursday, 1 September 2011, 5:30 – 

6:30 pm before the opening reception. If you wish to interview the artist, the curator, or to 

obtain images and further information on the exhibition, please contact Joanna at 

prmarketing@schoeni.com.hk . 

 

Exhibition venue:   Main Gallery, 21-31 Old Bailey Street, Central, Hong Kong 

Opening Reception:  Thursday, 1 September 2011, 6.30 – 8.30 pm 

Exhibition Runs:    2 September 2011 – 8 October 2011 

Tel +852-28698802   Fax: +852-25221528    www.schoeniartgallery.com 

mailto:prmarketing@schoeni.com.hk
http://www.schoeniartgallery.com/
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《蜃市》  

楊泳梁個人展覽 
 

傳媒預覽︰2011 年 9 月 1 日 5:30pm-6:30pm 

開幕酒會：2011 年 9 月 1 日 6:30pm-8:30 pm  

公開展覽：2011 年 9 月 2 日 －2011 年 10 月 8 日 

地點：少勵畫廊主店，香港中環奧卑利街21-31號 

 
香港少勵畫廊宣佈，中國新晉藝術家楊泳梁的首個香港個人展覽《蜃市》，將於今年

9月份於中環奧卑利街總店舉行。楊泳梁是來自上海的多媒體藝術創作人，過去兩年憑

著其奪目的「山水畫」創作而打響名堂︰畫面霎眼看來似是傳統的中國水墨畫，但近觀

之下，畫中的「山水」卻原來是由精心佈置﹑密密麻麻的現代大廈構成，其非凡創意及

技巧教人嘆為觀止。 
是次畫展除了會展出楊泳梁出道以來最精彩的代表作，包括他的多個「山水畫」系列﹑

以及他為韓國安山2007年藝術節創作的「煙灰山水」裝置的全新版本之外，更會首次展

示他2011年的最新創作系列《桃源記》，絕對不容錯過。 
 

1980年出生於上海嘉定的楊泳梁，從小接受國畫﹑書法等傳統中國藝術指導，他曾於

上海工藝美術學院修讀視覺傳訊設計，並於1999年畢業於中國美術學院上海設計分院的

視覺傳訊設計系。畢業後，年僅24歲的楊創辦了自己的設計工作室，擔任設計總監，期

後並開始進行現代藝術的實驗與創作，包括創作現代水墨，現代攝影，錄像藝術等，不

少作品都在內地行業比賽中獲奬，並被傳媒報道，而其非凡創意與才華亦很快廣泛引起

藝術界人士的注意，影響力更迅速延伸至海外。 
2006年，楊泳梁的首個個人展覽《蜃市 · 山水》於上海舉行，此後，他於國內及海

外的個人及聯合展覽不斷，短短數年間內曾展出過他作品的地方包括北京﹑台北﹑首爾﹑

安山﹑日內瓦﹑漢堡﹑倫敦﹑米蘭﹑巴黎﹑墨爾本﹑邁阿密﹑堪薩斯城﹑美國內華達州

博物館等。近期，楊泳梁的作品更已經開始出現在國際拍賣場合，而他其中一幅近作《人

造仙境二號》(Artificial Wonderland No.2)更於今年年初入選第七屆傑出亞洲藝術獎的最



後三十強。現年才不過31歲的楊泳梁，無可置疑是過去兩年內在中國近代藝術界中冒起

得最快﹑最奪目的新星之一。 

而是次名為《蜃市》的香港個人展覽中，不但會展出楊泳梁出道以來的數十幅最精彩代

表作，更會首次展示他 2011 年創作的最新攝影藝術系列︰《桃源記》。此系列是以陶

淵明《桃花源記》作主題，並以一個現代城市人的眼光重新思考「桃花源」這個在中國

歷史上，象徵著中國古代文人逃避現實及遠離世俗的一片理想土地。 

楊泳梁的「桃花源」裡的人物，都在進行古代人的活動︰集會﹑作詩﹑飲酒﹑牧馬，霎

眼看起來就如陶淵明寫的「其中往來種作，男女衣著，悉如外人。黃發垂髫，並怡然自

樂」，一片和諧平靜，如像神話中樂園的景象。然而當觀眾近距離細看，又會發現裡面

埋伏著不少屬於現實世界及現代都市機械化的痕跡，例如有在場景中意外被攝入鏡頭的

路人﹑機器殘骸等，使構圖忽然充滿時空上及視覺上的錯亂。而「桃花源」裡面的「古

人」亦有意無意的展露了裝扮上的漏洞，並在眼神裡流露出屬於現代人的空洞，加上枯

乾暗黑的桃樹，建構出荒謬怪誕的氣氛，把陶淵明原著中建構的﹑繽紛完美的「桃花源」

完全顛覆。 
 
 
此外，楊泳梁更會於是次畫展重新展示他 2007 年於韓國安山為藝術節「Art Now 2007」

製作的的「煙灰山水」裝置新版本︰「煙灰山水 2.0」，今次的新版將混合他早前於香

港所獲得的靈感元素，錯過了上次韓國展出的朋友，今次記得把握機會前來欣賞。 

 

「城市和山水，我即愛他們，同時又狠他們。我愛城市的熟悉和親切，更恨城市變得太

快以一種無法估量的速度在吞噬周邊的一切，我愛中國傳統文化的博大精深，但是更恨

他的停滯不前，固步自封。我把這復雜交織的情感從鮮血裏流淌出來，交匯成現在的作

品。」 

-- 楊泳梁 

是次畫展特設傳媒預覽時段於 2011 年 9 月 1 日 5:30pm-6:30pm，如希望訪問楊泳梁，

或索取展覽高解像度圖片，歡迎電郵或致電聯絡安排。 

 
展覽地址 : 少勵畫廊主店，香港中環奧卑利街 21-31 號 

開幕酒會       : 2011 年 9 月 1 日（星期四）下午 6 時 30 分至 8 時 30 分 

展覽日期 : 2011 年 9 月 2 日至  2011 年 10 月 8 日 

聯繫方式：  電話：+852-2869 8802   傳真: +852-2522 1528 

           郵件：prmarketing@schoeni.com.hk  

    網址 : www.schoeniartgallery.com 

mailto:gallery@schoeni.com.hk
http://www.schoeniartgallery.com/





